
P R O T O K Ó Ł    Nr  XIV/2019 

z   s e s j i    Rady  Gminy  Główczyce 

z  dnia   21 listopada   2019r. 

 

…………………………………………………………………………………… 
Ad.1.1  
                  Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypominał, że  sesja jest 

utrwalana i transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk i jest  dostępna  

w sieci Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie 

internetowej Gminy. 

Każdy kto uczestniczy w  sesji Rady Gminy wyraża   zgodę  na  przetwarzanie i 

upublicznianie  swoich  danych  osobowych 

  

         Następnie otworzył i prowadził XIV sesję Rady Gminy Główczyce. Powitał radnych ,  Wójta 

Gminy P. Danutę May,  Zastępcę  Wójta P. Rafała Teterkę, Skarbnika Gminy P. Mariolę 

Barna, Sekretarza Gminy P. Joannę  Lipczyńską, radcę prawnego P.Irenę Koterba, sołtysów  

 oraz wszystkich  przybyłych na dzisiejszą sesję.   

Stwierdził  prawomocność obrad  gdyż na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji 

uczestniczy 11 radnych.  Nieobecny Radny  Zenon Fir , Daniel Kowalko, Jerzy Mańkowski i 

Łukasz Stolarski. Listy obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu. Radni 

dodatkowo potwierdzili udział w sesji poprzez naciśnięcie przycisku.  

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji z okazji Dnia Pracownika Socjalnego                                  

P. Przewodniczący i P. Wójt złożyli życzenia i kwiaty na ręce Kierownika OPS P. Krystyny 

Oczachowskiej wszystkim pracownikom tut. Ośrodka Pomocy Społecznej.   
 

Ad.1.2 

 Powołanie sekretarza obrad 

 Na sekretarza obrad w wyniku głosowania Radny Mariusz Dyś  wybrany został jednogłośnie  

11 głosami „za” , przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. W głosowaniu brało udział 11 

radnych.  

Ad.1.3 

Zatwierdzenie porządku obrad  
P. Przewodniczący  powiedział, iż w związku z tym, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

przedłożyła opinię dotyczącą  skargi na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Główczycach 

zgłasza wniosek   o zmianę w punkcie 3 podpunktu 18   z  podjęcia uchwały w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej  na 

podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia  skargi na działalność  Ośrodka Pomocy 

społecznej w Główczycach. 

 

P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie, w wyniku którego powyższy wniosek przyjęty 

został 11 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymującym”. W głosowaniu brało udział 11 

radnych. 

Następnie P. Przewodniczący zgłosił kolejny  wniosek dotyczący wykreślenia  w punkcie  3    

podpunktu  12  tj. podjęcie uchwały sprawie Programu gospodarowania mieszkaniowym  

zasobem Gminy    Główczyce na lata 2020-2024, wówczas numeracja  w punkcie 3 zmieni 

się odpowiednio. 

 



P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie, w wyniku którego powyższy wniosek przyjęty 

został 11 głosami „za”, przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymującym”. W głosowaniu brało udział 11 

radnych. 

Innych propozycji  do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Porządek obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe. 

  1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

  2) powołanie  sekretarza obrad, 

  3) zatwierdzenie  porządku obrad, 

  4) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Informacja  o działalności Wójta  Gminy w okresie międzysesyjnym. 

3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2019r.  

2)  w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2019r. 

3) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Główczyce, 

4) w sprawie wyrażenia woli na zawarcie umowy partnerskiej z Powiatem Słupskim, 

5) w sprawie  ustalenia na obszarze Gminy stawek podatku od nieruchomości oraz 

zwolnienia od tego podatku w 2020 roku, 

6) w sprawie ustalenia na obszarze Gminy stawek podatku od środków transportowych 

oraz zwolnień od tego podatku w 2020 roku, 

7) w sprawie ustalenia na obszarze Gminy stawki opłaty targowej oraz zasad jej poboru w 

2020 roku, 

8) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

9) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej, 

10) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych i 

urządzeń cmentarnych na terenie Gminy Główczyce, 

11)  w sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych, 

12)  w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy  Główczyce w  2020r. z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego, 

13)  zmieniająca  uchwałę  w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Główczyce  oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków, 

14)   zmieniającej uchwałę  w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów 

użyteczności publicznej, 

15)  w sprawie zniesienia  dopłaty dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia  w  wodę 

i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Główczyce, 

16)  w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w miejscowości 

Żelkowo, 

     17)  w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność  Ośrodka Pomocy Społecznej w  

           Główczycach. 

4. Informacja o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności. 

5. Informacja na temat oświadczeń majątkowych. 

6. Informacja Wójta o stanie zadań oświatowych za rok szk. 2018/2019 

7. Informacja dotycząca  interpelacji i zapytań.  

8. Informacje,  wnioski i oświadczenia.   



9. Zamknięcie  sesji Rady Gminy.    

                                                                                                                               

 Ad.1. 4  Przyjęcie protokołu  z poprzedniej  sesji  

Do protokołu  z poprzedniej  sesji   Radni nie zgłosili   uwag. W wyniku głosowania  protokół 

został przyjęty jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. W 

głosowaniu brało udział 11 radnych. 

 

 Ad. 2 Informacja o działalności Wójta  Gminy w okresie międzysesyjnym. 

P. Przewodniczący głosu udzielił P. Wójt, która złożyła informację ze swej działalności w 

okresie międzysesyjnym-  zapis wypowiedzi  znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

 

P. Przewodniczący powitał przybyłego na sesję radnego rady powiatu P. Pawła Gonerę. 

Ad. 3   Podjęcie uchwał   
P. Przewodniczący nadmienił, iż proponowane projekty uchwał    były omawiane  na 

posiedzeniach Komisji. Następnie głosu udzielił P. Skarbnik. 

Ad. 3 .1 

P.Skarbnik dokonała  prezentacji projektu   uchwały   w sprawie  zmian w budżecie Gminy 

na 2019r. /upoważnienia do zaciągania kredytów i pożyczek- uaktualnione limity/ 

 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono  uwag i pytań   P. Przewodniczący  przeprowadził 

głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  zmian w budżecie Gminy na 

2019r. Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/104/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .2 

P.Skarbnik dokonała  prezentacji projektu   uchwały   w sprawie  zmian w budżecie Gminy 

na 2019r.  
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono  uwag i pytań   P. Przewodniczący  przeprowadził 

głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  zmian w budżecie Gminy na 

2019r. Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/105/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .3 

P. Skarbnik dokonała  prezentacji projektu   uchwały   w sprawie  zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Główczyce. 

P. Skarbnik złożyła wyjaśnienia i poprosiła  Radnych o dokonanie  zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej w 2020r. w poz. 5.1.1  na  kwotę 412 714,55 – w załączeniu pismo 

Regionalnej Izby Obrachunkowej  z dnia 14 listopada 2019r.  Nr WIAS/0602/29/045/19.  

 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono  uwag i pytań   P. Przewodniczący  przeprowadził 

głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Główczyce  Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 

„przeciwnych” i  0 „wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.    Uchwała została opatrzona Nr  XIV/106/19 i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Ad. 3 .4 

P.Wójt dokonała  prezentacji projektu   uchwały   w sprawie  wyrażenia woli na zawarcie 

umowy partnerskiej z Powiatem Słupskim -dotyczy realizacji zadania polegającego na 



przebudowie drogi powiatowej nr 1139G na terenie Gminy Główczyce w ramach programu  

pn. „Program na rzecz zwiększania szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019 -2024”. 

 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono  uwag    P. Przewodniczący  przeprowadził 

głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie   wyrażenia woli na zawarcie 

umowy partnerskiej z Powiatem Słupskim Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami 

„za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 „wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.    Uchwała została opatrzona Nr  XIV/107/19 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Przystępując do realizacji „bloku” projektów uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych         

P. Przewodniczący  powiedział, że wszystkie były analizowane na posiedzeniach Komisji i 

zostały wypracowane wspólne stanowiska.   

Zwracając się do  Przewodniczących Komisji zapytał czy chcą przedstawiać stanowiska 

swoich Komisji. 

Radny Michał Matkowski  nawiązując do powyższego stwierdził, że skoro było na 

posiedzeniach Komisji, to nie  ma sensu powtarzać .  

P. Przewodniczący zgodził się z przedmówcą, ale   jak nadmienił wolał zapytać. Następnie  

głosu udzielił  P.Wój.t 

Ad. 3 .5  

P.Wójt  dokonała wprowadzenia i prezentacji projektu uchwały  w sprawie  ustalenia na 

obszarze Gminy stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnienia od tego podatku w 

2020 roku, 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono pytań i  uwag    P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  ustalenia na 

obszarze Gminy stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnienia od tego podatku w 

2020 roku, 

 Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/108/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

  

Ad. 3 .6 

P. Wójt dokonała prezentacji projektu uchwały  w sprawie ustalenia na obszarze Gminy 

stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień od tego podatku w 2020 

roku, 

 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono pytań i  uwag    P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  ustalenia na 

obszarze Gminy stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnienia od tego podatku w 

2020 roku, 

 Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/109/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .7 

P.Wójt dokonała  prezentacji projektu uchwały  w sprawie ustalenia na obszarze Gminy 

stawki opłaty targowej oraz zasad jej poboru w 2020r. 

Nadmieniła, iż chcemy rozpocząć prace nad poprawą ściągalności opłaty. 

 



Radny Michał Matkowski nawiązując do wypowiedzi w kwestii poprawy ściągalności opłaty 

powiedział, żeby jednak ludziom umożliwić robienie zakupów, bo coraz więcej sklepów jest 

zamykanych.  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono pytań i  uwag    P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  ustalenia 

stawki opłaty targowej oraz zasad jej poboru w 2020r. 

 Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/110/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .8 

 P.Wójt  dokonała prezentacji projektu uchwały  w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.   

 

Na zapytanie Radnego  Michał Matkowski  do kiedy obowiązuje umowa P.Wójt 

odpowiedziała do  czerwca 2010r. Natomiast  na pytanie co spowodowało podwyżkę opłaty 

P.Wójt  odpowiedziała, że  kalkulacja nie zawierała wszystkich elementów, w tym  wzrostu 

płacy minimalnej. 

Po krótkiej dyskusji, w której do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag                        

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w 

sprawie  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty  Rada Gminy przyjęła   10 głosami „za”, przy 0 

„przeciwnych” i  1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.    Uchwała została opatrzona Nr  XIV/111/19 i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .9 

Po prezentacji projektu uchwały  w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 

Radni  nie zgłosili  uwag wobec czego   P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie 

imienne .     

W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej  

Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/112/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .10 

( W trakcie realizacji powyższego porządku obrad  P. Przewodniczący powitał przybyłych  

Dyrektorów szkół ).  

P. Przewodniczący nadmienił, iż projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych na terenie Gminy 

Główczyce   przedstawi P. Wójt, a ewentualnego uzupełnienia dokona  Prezes ZUP. 

P. Wójt przypomniała, iż cmentarze komunalne znajdują się w Izbicy, Cecenowie oraz 

Żelkowie. Powiedziała, że dotychczasowe opłaty  cmentarne nie były aktualizowane od 

2008r., a przez ten okres znacznie wzrosły koszty utrzymania cmentarzy. W swej wypowiedzi 

podkreśliła, ze obecnie proponowane stawki są zbliżone do  stawek na cmentarzach 

parafialnych. 

P.Wójt  omówiła  przychody i koszty związane z utrzymaniem cmentarzy od roku 2016r. z 

wyszczególnieniem kosztów ponoszonych  za usuwanie odpadów komunalnych i tak: 



Rok 2016 

- przychody   7.437,83 zł 

- koszty   27. 517,38 zł 

- za odpady komunalne   11. 975,59 zł 

Rok 2017  

- przychody    9.659,51 zł 

- koszty   29. 993,35 zł 

- za odpady komunalne  15 .494,86 zł 

 

Rok 2018  

- przychody   9.416,74 zł 

- koszty       37.096,79 zł 

- za odpady komunalne   16.063,24 zł 

Rok 2019 planowane :  

- przychody   9.697,21 zł 

- koszty     34.206,30 zł 

- za odpady komunalne   16.939,38 zł 

Wpływy za wykup miejsca na cmentarzu i przedłużenie ważności grobu w 2018r.  wynosiły 

9.416,74 zł natomiast na dzień 31 sierpnia 2019r.  wyniosły 6.912 zł. 

 

Radny Michał Matkowski powiedział, że  cmentarzami administruje ZUP  i zapytał czy on 

pokrywa straty. 

P.Wójt udzieliła odpowiedzi  i odczytała porozumienie zawarte z Zakładem Usług 

Publicznych z dnia 4.04.2016r. 

 

Po krótkiej dyskusji, w której do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag                        

P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie imienne .  

W wyniku głosowania  uchwałę  w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 

cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych na terenie Gminy Główczyce   
Rada Gminy przyjęła   10 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  1 „wstrzymującym”. 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

 Uchwała została opatrzona Nr  XIV/113/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .11 

P. Wójt zaprezentowała projekt uchwały  w sprawie uchwalenia Regulaminu korzystania z 

cmentarzy komunalnych,                                                                                                                           
Radni nie zgłosili pytań i    uwag do powyższego projektu  wobec czego   P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu korzystania z cmentarzy komunalnych Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 

11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 „wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    Uchwała została opatrzona Nr  XIV/114/19 i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .12 

  Z-ca Wójta dokonał prezentacji projektu uchwały  w sprawie przyjęcia Rocznego 

Programu współpracy Gminy  Główczyce w  2020r.   z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono pytań i  uwag    P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie przyjęcia 

Rocznego Programu współpracy Gminy  Główczyce w  2020r.   z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 



 Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/115/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .13 

P. Wójt dokonała prezentacji  projektu uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Główczyce  oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

P. Wójt nadmieniła, iż uchwała wprowadza 12 nowych przystanków. Powiedziała też, że  

nasze przewozy cieszą się dużym zainteresowaniem ponieważ sprzedano już ponad tysiąc 

biletów. 

  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag    P. Przewodniczący  przeprowadził 

głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę zmieniającą  uchwałę  w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Główczyce  oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków   Rada Gminy 

przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 „wstrzymujący”. Protokół 

głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  Uchwała została 

opatrzona Nr  XIV/116/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .14 

P. Sekretarz dokonała prezentacji projektu uchwały  zmieniającej uchwałę  w sprawie zasad 

i trybu korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej. 

Wyjaśniła, iż zasady i  opłaty za  korzystanie z pomieszczeń Gminnego Ośrodka Kultury 

może ustalać tylko Dyrektor GOK. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono pytań i  uwag    P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej Rada 

Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 „wstrzymujący”. 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    Uchwała 

została opatrzona Nr  XIV/117/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .15 

P. Wójt dokonała prezentacji projektu uchwały  w sprawie zniesienia  dopłaty dla 

odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia  w  wodę i zbiorowego odprowadzenia 

ścieków na terenie Gminy Główczyce. 

Przedstawiła również skutki rezygnacji z dopłat, przełożenie na skutki finansowe dla Gminy 

oraz  skutki finansowe dla   4 osobowej rodziny, gdzie przy średnim zużyciu 16m³  wody w 

okresie od stycznia do 7 czerwca  jest to większy wydatek  o kwotę 13,76  miesięcznie.     

P. Wójt powiedziała, że zdaje sobie sprawę ze skutków dla rodziny , bo wie, że nie jest to 

jedna opłata. Podkreśliła przy tym, że w przypadku trudności zawsze jest możliwość 

indywidualnego podejścia.   

Radny Michał Matkowski powiedział, że w budżecie zostanie około 200tys.zł i zapytał czy  te 

pieniądze będą przeznaczone na opomiarowanie, inwestycje wodociągowe,  czy będą 

przeznaczone  na inne cele.  

 

Odnosząc się do powyższego P.Wójt odpowiedziała, że wskaże kierunki, a Rada Gminy 

zdecyduje na co  te środki zostaną przeznaczone.                               

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono  uwag    P. Przewodniczący  przeprowadził 

głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie zniesienia  dopłaty dla 



odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia  w  wodę i zbiorowego odprowadzenia 

ścieków na terenie Gminy Główczyce  Rada Gminy przyjęła  9 głosami „za”, przy 1 

„przeciwnym” i  1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.    Uchwała została opatrzona Nr  XIV/118/19 i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .16 

P. Wójt o prezentację projektu uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w miejscowości Żelkowo. 

P. Wójt dopowiedziała, że gmina zamienia  2,3707 ha ziemi  klasy III,  na  4 ha ziemi klasy 

IV.  Zapewniła, że w przypadku zamiany  zostanie zrobiony operat i gdyby okazało się, że 

wartość będzie różna, to zostanie zastosowana dopłata. 

Radny Michał Matkowski  zapytał o wycenę, na co P.Wójt odpowiedziała, że  dopóki nie 

będzie uchwały nie będzie zlecona wycena.  Dodała, że nie mamy terenów gminnych  pod 

zabudowę mieszkaniową , więc zamiana działek będzie pod zabudowę.    

                            

 Do powyższego projektu uchwały nie więcej zgłoszono pytań .   P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie  wyrażenia 

zgody na zamianę nieruchomości położonych w miejscowości Żelkowo 

 Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/119/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3 .17 

 

Przewodniczący  Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji  Radny Michał Matkowski  przedstawił  

uchwałę Komisji   w sprawie opinii dotyczącej skargi na działalność Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Główczycach 

 P. Przewodniczący  przeprowadził głosowanie , wyniku którego   uchwała Komisji została 

przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 „wstrzymujących”.   

 

Następnie  w dalszej części obrad Przewodniczący Komisji  Michał Matkowski przedstawił  

projekt uchwały   w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Główczycach 

  

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono pytań i  uwag    P. Przewodniczący  

przeprowadził głosowanie imienne . W wyniku głosowania  uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Główczycach 

 Rada Gminy przyjęła   jednogłośnie 11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i  0 

„wstrzymujący”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

Uchwała została opatrzona Nr  XIV/120/19 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 4 

Informacja o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności   

 

Z-ca Wójta złożył informację o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia 

wolności – informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 5 

Informacja na temat oświadczeń majątkowych 



P. Przewodniczący  przedstawił informację z analizy oświadczeń  majątkowych złożonych 

przez  Radnych na początek kadencji 2018-2023 oraz według stanu na dzień 31 grudnia 

2018r.- informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Radny Mariusz Dyś  o przedstawił  analizy oświadczeń majątkowych  dokonanych przez  

Wojewodę Pomorskiego oraz  Urząd Skarbowy w Słupsku- informacje stanowią załączniki 

do niniejszego protokoły. 

P. Wójt  przedstawiła informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 

pracowników  urzędu i kierowników jednostek organizacyjnych- informacja stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6 

Informacja Wójta o stanie zadań oświatowych za rok szk. 2018/2019 

P. Przewodniczący głosu udzielił P. Wójt, która zaproponowała, aby nie przedstawiać całości  

materiału, który jest bardzo obszerny, był prezentowany na Komisjach, Dyrektorzy jednostek 

znają ten materiał. Propozycja została przyjęta przez aklamację. 

 P.Wójt  dokonała krótkiej zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, poinformowała o 

zakończeniu działalności Niepublicznej Szkoły w Szczypkowicach. Powiedziała, że  

pracownicy pedagogiczni i większość pracowników obsługi znaleźli dalsze zatrudnienie. 

Do informacji o stanie zadań oświatowych za rok szkolny 2018/2019  Radni nie zgłosili uwag 

i zapytań- informacja  została przyjęta przez aklamację i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 7 

Informacja dotycząca interpelacji i zapytań 

W okresie międzysesyjnym oraz w dniu dzisiejszym  Radni nie złożyli interpelacji  i zapytań.  

Ad. 8 

Informacje, wnioski  i oświadczenia  

Radny Michał Matkowski  powiedział, że Sołtys Pobłocia prosił o wyjaśnienie sprawy 

dotyczącej  uzgodnień odnośnie  przekazywania na świetlice 50% kosztów uzyskanych 

dochodów z wynajmów  świetlic. Powiedział, że w tej materii nie było uchwały Rady Gminy, 

ale  być może Wójt   uregulował te kwestie. 

 

P.Wójt  odnosząc się do powyższego powiedziała, że Przewodnicząca Komisji resortowej już 

poruszyła problem  świetlic i na pewno wróci do niego. 

 

Radna Marianna Kwiatkowska  wystąpiła o  podjęcie działań w celu naprawy bramy 

wjazdowej w kierunku pałacu w Główczycach. 

 

P.Wójt odpowiedziała, że remont jest uwzględniony w projekcie na  2020r. Będzie też 

uchwalony Program Opieki nad Zabytkami , który pozwoli na szukanie środków z zewnątrz  i 

jeśli Rada pozwoli to w 2020r. będzie remont zrobiony, bo faktycznie stanowi zagrożenie. 

Na zapytanie Sołtysa Pobłocia Zbigniewa Kitowskiego o  stawki  za wynajem świetlic P. Wójt 

odpowiedziała, że  tematem zajmie się Komisja Oświaty i od  stycznia wszystkie  stawki będą 

uaktualnione. 

 

P. Przewodniczący zwracając się do radnych  poprosił o przeanalizowanie projektu budżetu 

na przyszły rok i wskazał wstępne terminy  posiedzeń   Komisji i sesji (12 i 19 grudzień 

2019r). 

 



Ad. 9 

Po wyczerpaniu  porządku obrad P. Przewodniczący  podziękował  wszystkim za udział  w 

sesji i zamknął   14  sesję  Rady Gminy o godzinie  14:41. 

 

 

                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

Arkadiusz Kwiatkowski 

Protokołowała: 

Zofia Jaroszewicz  

 

Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

  

 


